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V koprsko pristanišče je 3. septembra priplula 
največja potniška ladja do sedaj, Norwegian 
Viva, ki je ena od šestih ladij nove generacije za 
križarjenje ladjarja Norwegian Cruise Line. 

Luksuzna potniška ladja je k nam priplula prvič (maiden 
call), zato so ob tej priložnosti na njen krov stopili tudi vodja 
potniškega Terminala Luke Koper Mitja Dujc in predstavniki 
agenta, Mestne občine Koper ter turističnega operaterja. 
Z vodstvom posadke so izmenjali protokolarna darila in se 
sprehodili po ladji.

Ladjo so zgradili v ladjedelnici Fincantieri v Margheri pri 
Benetkah, na krstno plovbo pa je odrinila 10. avgusta letos. 
Dolga je 295 metrov, od dvajsetih palub pa jih je kar 15 
namenjenih gostom. Velikanka z nekoliko nenavadnim 
premcem turistom ponuja najrazličnejše oblike zabave, 
prostore za počitek, lepoto in zdravje, številne restavracije in 
trgovine, na zgornjih palubah pa vodni park, športna igrišča, 
karting stezo in še veliko drugega.

Norwegian Viva je v Koper priplula v okviru 
»mediteranskega« itinerarija, ki potovanje vodi iz Italije 
(različna mesta) do Grčije (Krf) in preko Hrvaške (Dubrovnik 
in Split), s postankom v Kopru tik pred zaključkom poti 
v Italiji (Trst ali Benetke). V opisu ladje so zapisali, da ta 

Sprejeli smo največjo potniško ladjo doslej

lahko gosti kar 3.099 potnikov, za katere praviloma skrbi 
do 1.506 članov posadke. Iz Kopra je v Trst odplula pozno 
zvečer, v letu 2023 pa je pri nas ne bomo več videli. Letos 
pričakujemo še okrog 25 prihodov potniških ladij različnih 
ladjarjev, med njimi bodo tudi  starejše sestre Norwegian 
Vive: Norwegian Gem, Norwegian Dawn in Norwegian 
Epic, ki bo s prihodom 23. decembra kot zadnja ladja letos 
tudi zaključila to sezono.

Ladjo Norwegian Viva je naša maritimna enota varno 
privezala ob obalo potniškega terminala Luke Koper v 
zgodnjih urah, Koper pa je zapustila pozno zvečer vsa 
razsvetljena in bleščeča ter na opazovalce na kopnem 
naredila svojevrsten vtis.
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Luka ob polletju poslovala dobro 
Skupina Luka Koper je prvo polletje 2023 sklenila z dobrimi poslovnimi rezultati.
Vsi finančni kazalniki so višji od načrtovanih, rast pretovora smo zabeležili tudi na
obeh strateških blagovnih skupinah.

Luški delavci pomagali po ujmi
V prvem tednu avgusta so številna območja po Sloveniji zajela ekstremna 
neurja z nadpovprečno količino dežja in rekami, ki so zato prestopale bregove 
ter na svoji poti poplavljale in uničevale infrastrukturo.

Iz Vietnama v EU preko luke Koper 
Na avtomobilski terminal smo v poletnih mesecih sprejeli prvo testno vozilo 
vietnamske avtomobilske znamke VinFast. Družbo VinFast je leta 2017 
ustanovilo matično podjetje VinGroup, največja vietnamska zasebna poslovna 
skupina.

8 Meter ladje za vsak dan v letu
365-metrska ladja Icon of the Seas ladjarja Royal Caribbean International je 
največja potniška ladja na svetu. Ladja tehta 250.800 ton, ima 20 nadstropij, 
razdeljenih na osem sosesk.

9 V evropskih pristaniščih ob polletju manjši pretovor
Pregled izbranih evropskih pristanišč pokaže, da se je negativni trend ladijskega 
pretovora iz prvega četrtletja nadaljeval tudi do sredine letošnjega leta. 

M A T E J A  D O M I N K O P E T E R  K L E V A
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Po podatkih o poslovanju v prvem polletju sodeč smo 
bili pogumni tudi pri poslovanju. Kljub pričakovanemu 
ohlajanju gospodarstva se rast pretovora na naših 
strateških blagovnih skupinah –  kontejnerjih in avtomobilih 
– tudi v letu 2023 nadaljuje in je hkrati ena višjih tudi v 
primerjavi z največjimi evropskimi pristanišči. Tudi sicer 
smo poslovali dobro, kar se odraža tudi v doseženih 
finančnih kazalnikih, ki so bili višji od načrtovanih. 

S septembrom se tudi v edinem slovenskem pristanišču 
aktivnosti krepijo, čez slab teden bomo luška vrata odprli 
za družine naših zaposlenih, le nekaj dni kasneje pa bomo 
na potniškem terminalu pozdravili milijontega potnika, ki 
bo k nam pripotoval z eno od ladijskih velikank.
Dragi sodelavci, naj bo vaš september sončen in kar se da 
pozitiven. 

Marina Jelen,
odgovorna urednica

P O G L E D I

Spomin na letošnje poletje bo za marsikoga grenak. 
Sredi julija so se nad našo državo razbesnela neurja z 
močnimi sunki vetra in obilico padavin. V medijih smo 
lahko dnevno spremljali, kako narava terja svoj davek in 
pred očmi odnaša vse, kar smo v desetletjih kot družba 
ustvarili. Vremenske razmere, ki so se nadaljevale vse 
do začetka avgusta, niso prizanesle niti Luki Koper, kjer 
je orkanski veter z močjo tudi do 145 kilometrov na uro 
potrgal vrvi dveh kontejnerskih matic in poskrbel za 
skoraj filmsko reševalno akcijo v prvem luškem bazenu. 
Materialne posledice, ki so jih ob vremenski ujmi utrpeli 
premnogi sodržavljani, bomo odpravljali mesece, celo 
leta. Še dlje bo trajalo, da se dokončno znebimo strahu in 
znova zaživimo v miru.  

A v vsaki nesreči je vedno tudi nekaj dobrega – nedavni 
dogodki so nas namreč znova močno povezali in 
nas opomnili, kako pomembno je, da znamo v pravih 
trenutkih stopiti skupaj in ponuditi svojo pomoč tistim, ki 
jo najbolj potrebujejo. Svojo solidarnost smo ogroženim 
takoj po neurju izrazili tudi v Luki Koper – kot družba 
in posamezniki – tako z nabavo opreme in strojev, 
s finančno podporo kot tudi s prostovoljnim delom 
neposredno na terenu. S tem smo dokazali, da smo ljudje 
velikih dejanj in poguma.

Ljudje dejanj in poguma
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V  S R E D I Š Č U

Luka ob polletju poslovala dobro

Čisti prihodki od prodaje so znašali 158,9 milijona evrov, 
kar je za 2 odstotka oziroma 3,8 milijona evrov več od 
prihodkov v prvem polletju lani in 9 odstotkov oziroma 
za 13,3 milijona evrov več od načrtovanih. Pričakovano 
nižji prihodki iz skladiščnin in dvig stroškov zaradi 
inflacijskih pritiskov sta bila tudi ključna dejavnika, ki sta 
vplivala na dosežen poslovnih izid poslovanja (EBIT). 
Ta je do vključno junija znašal 37,6 milijona evrov in 
načrtovanega presegel za 87 odstotkov oziroma 17,5 
milijona evrov.

Čisti poslovni izid presegel načrtovanega 
Zaradi višjih materialnih in drugih stroškov smo rast 
zabeležili tudi na odhodkovni strani – poslovni odhodki 
so v prvih šestih mesecih znašali 123,2 milijona evrov, 
kar je sicer za 3 odstotke oziroma 3,5 milijona evrov 
pod načrtovanimi, vendar 14,2 milijona evrov več kot v 
primerljivem obdobju lani. Dosegli smo čisti poslovni izid 
v višini 32 milijonov evrov, ki je presegel načrtovanega 
za 83 odstotkov.

Večji projekti, ki se v tem letu 
začenjajo, so: gradnja novega 
skladišča za generalne tovore, gradnja 
priveznega mesta 12 na drugem 
pomolu, aktivnosti za gradnjo novega 
objekta na potniškem terminalu 
in gradnja večje fotonapetostne 
elektrarne, ki jo bomo namestili na 
strehah skladišč za generalne tovore. 

 
23% rast za avtomobilski segment
Na kontejnerskem terminalu smo s 554.949 TEU za 5 
odstotkov presegli pretovor v enakem obdobju lani, 
na avtomobilskem pa s 451.611 pretovorjenimi vozili 
dosegli 23-odstotno rast. Več pretovora smo zabeležili 
še na tekočih tovorih, kjer smo v primerjavi z enakim 
obdobjem lani dosegli 7-odstotno rast, na sipkih in 
razsutih tovorih pa je bil na račun soje, aluminijevega 
oksida, fosfatov in premoga pretovor za 15 odstotkov 
nižji. Manj blaga smo pretovorili v blagovni skupini 
generalni tovori, predvsem zaradi manjših količin 
jeklenih izdelkov in kavčuka, nekoliko večji pa je bil 
izvoz lesa. Tudi sicer se nadaljuje trend kontejnerizacije 
tega blaga, kar se med drugim odraža v rasti storitev 
polnjenja kontejnerjev.

Skupina Luka Koper je prvo polletje 2023 sklenila z dobrimi poslovnimi rezultati. 
Vsi finančni kazalniki so višji od načrtovanih, rast pretovora smo zabeležili tudi na 
obeh strateških blagovnih skupinah.

M A R I N A  J E L E N

Dosegli smo čisti poslovni izid 
v višini 32 milijonov evrov, ki 
je presegel načrtovanega za 83 
odstotkov.

V letošnjem letu se začenja še nekaj novih projektov
V letu 2023 nadaljujemo z izvajanjem večjih naložb 
in projektov, ki predstavljajo nov razvojni cikel dveh 
najpomembnejših strateških blagovnih skupin. V teku 
sta gradnja novega zunanjega kamionskega terminala 
na Serminu, ki jo bomo sklenili predvidoma konec 
leta, in premik skladiščnih blokov na kontejnerskem 
terminalu. Od večjih projektov se v tem letu začenjajo 
gradnja novega skladišča za generalne tovore, gradnja 
priveznega mesta 12 na drugem pomolu, aktivnosti 
za gradnjo novega objekta na potniškem terminalu in 
gradnja večje fotonapetostne elektrarne, ki jo bomo 
namestili na strehah skladišč za generalne tovore. Za 
ta projekt smo pridobili 1,2 milijona evrov nepovratnih 
sredstev norveškega finančnega mehanizma EGP.

Pospešena odprema kontejnerjev
»Na kontejnerskem terminalu se še vedno soočamo 
z nerednimi prihodi ladij, tako na direktnih povezavah 
z Daljnih Vzhodom kot tudi na relacijah znotraj 
Sredozemlja, a smo uspeli v prvem polletju pospešiti 
odpremo kontejnerjev in znižati zasedenost terminala, 
kar se je odrazilo v 5 odstotni rasti pretovora. 
Pomembno, 23-odstotno rast smo zabeležili tudi na 
segmentu avtomobilov, in sicer tako na izvozu za Bližnji 
in Daljni Vzhod kot tudi v uvozu, kjer se znatno povečuje 
delež električnih vozil s Kitajske,« je poslovanje ob 
polletju strnila predsednica uprave Nevenka Kržan.

Luka Koper je po dostopnih podatkih edino 
jadransko pristanišče in eno redkih evropskih 
pristanišč, ki je v prvih šestih mesecih beležilo rast 
kontejnerskega pretovora, v primerjavi s ključnimi 
avtomobilskimi terminali po Evropi (Valencia, 
Antwerp-Bruges) pa smo tudi na tem segmentu 
dosegli eno najvišjih rasti pretovora.
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Pretovor in poslovanje Skupine 
Luka Koper v prvem polletju 2023
Ladijski pretovor januar–junij 2023

Ključni kazalci poslovanja Skupine Luka Koper v primerjavi z načrtom in predhodnim letom  (v mio EUR):

Čisti prihodki od prodaje

jan–jun 23

indeks 23/načrt 23

indeks 23/22

158,9 53,8

Poslovni izid iz poslovanja pred amortizacijo (EBITDA)

jan–jun 23

Poslovni izid iz poslovanja (EBIT)

jan–jun 23 37,6 32,0

Čisti poslovni izid

jan–jun 23

Tekoči
tovori

Sipki in
razsuti tovori

Skupni 
ladijski
pretovor

2.782.515
ton

- 15 %
sprememba 23/22

2.256.005 
ton

11.400.558 
ton

+ 7 %
sprememba 23/22

+ 9 %

+ 2 %

+ 48 %

- 15 %

+ 87 %

indeks 23/načrt 23

indeks 23/22

indeks 23/načrt 23

indeks 23/22

indeks 23/načrt 23

indeks 23/22- 21 % - 23 %

+ 83 %

Generalni
tovori

515.445 
ton

- 26 %
sprememba 23/22

Avtomobili

Kontejnerji 554.949 
TEU

+ 5 %
sprememba 23/22

451.611
enot

+ 23 %
sprememba 23/22

V  S R E D I Š Č U
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O K N O  V  S V E T

Podpisana pogodba za zaključna dela

Pogodba vključuje izvedbo tirov in tirnih naprav, 
voznega omrežja, telekomunikacijskih naprav, video 
in varnostnega sistema, vgradnjo strojne in elektro 
opreme, napajanja itd. Določena dela bodo izvajali 
sočasno z glavnimi gradbenimi deli, vsa dela pa bodo 
na drugem tiru končali konec leta 2025. Leta 2026 bo 
na trasi drugega tira potekalo odpravljanje napak in 
poskusno obratovanje.
 
Prestavitev proge pri Divači
Trasa obstoječe železnice je od konca avgusta nekoliko 
spremenjena. Zaradi gradnje drugega tira, ki se pri 
Divači križa z obstoječo progo, so morali to premestiti. 
V ta namen so  zgradili 900 metrov nove železniške 
proge, ki je že v uporabi, staro progo pa bodo na tem 
delu odstranili.

Določena dela bodo izvajali sočasno 
z glavnimi gradbenimi deli, vsa 
dela pa bodo na drugem tiru 
končali konec leta 2025. Leta 2026 
bo na trasi drugega tira potekalo 
odpravljanje napak in poskusno 
obratovanje. 

Nova informacijska točka v Divači
Družba 2TDK v občini Divača ureja tudi novo 
informacijsko točko o projektu drugi tir, ki bo 
pripravljena kot zunanja razstava na območju ob 
divaškem vodohranu, ki je lokalni spomenik tehničnega 
pomena. Vodohran je bil zgrajen v začetku 20. 
stoletja, njegova glavna funkcija pa je bila zbiranje 
in shranjevanje vode ter zagotavljanje vode parnim 
lokomotivam, ki so po slovenskih tleh potovale vse od 
prvega vlaka leta 1846 do zadnje parne lokomotive na 
naših tleh leta 1978.

Na razstavi je med drugim poudarjen pomen izgradnje 
južne železnice, ki je tudi neločljivo povezana z 
razvojem Divače. Drugi vsebinski poudarki so povezani 
s projektom izgradnje drugega tira, med drugim o 
deviaciji proge v Divači, o elektronapajalnih postajah, 
o geofizikalnih meritvah in gradnji predorov v kraškem 
svetu.

Gradnja drugega železniškega tira od Divače do Kopra je v polnem razmahu, 
dela pospešeno tečejo na različnih gradbiščih, avgusta pa so podpisali še zadnjo 
večjo pogodbo. Gre za pogodbo za izvedbo del »Železniški in predorski sistemi 
na drugem tiru Divača–Koper«, ki so jo z družbo 2TDK podpisali konzorcij SŽ-
Železniško gradbeno podjetje, d. d., Kolektor IGIN, d. o. o., GH Holding, d. o. o., in 
YM Construction, d. o. o.

T J A Š A  P O T I S K  A N Č I M E R A R H I V  2 T D K

Na levi strani je nova proga, kamor so prestavili obstoječo progo Divača–
Koper, na desni strani pa je zgrajen nasip za traso drugega tira. 

Informacijska točka v Divači ob vodohranu.

Notranjo oblogo v sedmem predoru (Mlinarji) so končali sredi avgusta.
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V Luki Koper se na omejenem pristaniškem teritoriju 
vsakodnevno izvajajo številni operativni procesi, v katere 
je lahko hkrati vključenih tudi več sto zaposlenih, pa tudi 
zunanjih obiskovalcev. Njihove poti se pogosto 
prepletajo s potmi, ki jih opravljajo stroji težke luške 
mehanizacije, zato v družbi poseben poudarek 
namenjamo področju varnosti in varstva pri delu. Da bi 
zavarovali življenja, lahko največ storimo zaposleni sami 

Ker ima koprsko pristanišče status objekta kritične 
infrastrukture in je objekt posebnega pomena za obrambo 
ter gospodarstvo države, so navedene omejitve 
pomembne tudi zaradi zagotavljanja državne varnosti. 
V družbi Luka Koper, d. d., od vseh zaposlenih pričakujemo, 
da pri svojem delovanju dosledno upoštevajo veljavno 

zakonodajo, interne akte in pravilnike, predvsem pa, da 
spoštujejo pravice posameznika, moralne in etične 
vrednote ter načela korporativne integritete.  Le tako 
bomo lahko tudi v prihodnje zagotavljali visoko stopnjo 
varnosti in zaščite ter nemoten delovni proces, s tem pa 
tudi prijetno delovno okolje za vse. 
   

Omejitev vstopa in gibanja
Vstop in gibanje na območju koprskega pristanišča sta dovoljena le z veljavnim uradnim 
osebnim dokumentom in veljavno dovolilnico, ki jo izda Področje pristaniške varnosti – 
Center za upravljanje z dovolilnicami (CUD).

Prepoved uporabe prenosnih telefonov in multimedijskih naprav 
Na območju pristanišča je prepovedana uporaba prenosnih telefonov ter multimedijskih 
naprav med vožnjo, na deloviščih ob neposredni nevarnosti za nastanek poškodb ter med 
upravljanjem strojev in naprav.

Prepoved fotografiranja in snemanja 
Na celotnem področju koprskega pristanišča ali na njegovih posameznih delih je 
fotografiranje in snemanje prepovedano. Izjemoma je dovoljeno s pisnim dovoljenjem, ki 
ga izda Področje pristaniške varnosti, oziroma zaposlenim, ki so odgovorni za 
dokumentiranje poslovnih procesov in v okviru njihovih delovnih nalog. 

– z doslednim spoštovanjem pravil, ki veljajo znotraj 
pristanišča, delovanjem v okviru prepisanih delovnih 
procesov in samozaščitnim ravnanjem.
V luči nedavnih izrednih dogodkov 
želimo spomniti na ključna pravila in 
predpise, ki se jih moramo držati na 
zaprtem območju našega pristanišča.

Temeljne vrednote, zapisane v etičnem kodeksu družb Skupine Luka Koper, so: 

SODELOVANJE SPOŠTOVANJE

Vsi skupaj ustvarjamo varno in 
prijetno delovno okolje
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O K N O  V  S V E T

Študenti iz Egipta obiskali Luko Koper

Koprsko pristanišče je v začetku julija gostilo 
večjo skupino študentov zaključnega letnika 
logistike iz Aleksandrije, ki so se sicer v sklopu 
poletne šole v organizaciji Univerze v Mariboru 
mudili v Sloveniji.

Sodelavka iz Področja trženja Milena Slobko Jerman, sicer 
komercialistka na področju hlajenih tovorov, je študentom 
predstavila dolgoletno sodelovanje z egiptovskim tržiščem 
in ob tem poudarila, da smo v zadnjih letih to sodelovanje 
še poglobili, saj smo okrepili direktne tedenske kontejnerske 
linije s pristanišči Aleksandrija, Damietta in Port Said. V 
zadnjih mesecih smo na ta način bistveno povečali količine 
sadja in zelenjave v hlajenih kontejnerjih.

Prav skozi vlogo študentov, ki 
bodo v prihodnosti vstopili na 
trg dela, bomo lahko še utrjevali 
prepoznavnost slovenskega 
pristanišča in odpirali vrata 
novim poslovnim priložnostim na 
egiptovskem tržišču. 

A R M I N  S E J A R I Ć 

Študenti so enega od postankov v Luki Koper izkoristili tudi za spominsko 
fotografijo. 

Nove poslovne priložnosti na egiptovskem tržišču
To je bil prvi uradni obisk študentov iz Egipta, ki so si 
podrobno ogledali naše pristanišče. Poleg študentov 
je navdušenje nad Luko Koper izrazila tudi dekanja 
fakultete, ki si želi nadaljnjega sodelovanja. Prav skozi 
vlogo študentov, ki bodo v prihodnosti vstopili na trg 
dela, bomo lahko še utrjevali prepoznavnost slovenskega 
pristanišča in odpirali vrata novim poslovnim priložnostim 
na egiptovskem tržišču. 

Meter ladje za vsak dan v letu

365-metrska ladja Icon of the Seas ladjarja Royal 
Caribbean International je največja potniška 
ladja na svetu. Ladja tehta 250.800 ton, ima 20 
nadstropij, razdeljenih na osem sosesk. Križarko, 
ki so jo izdelali v ladjedelnici Mayer v finskem 
Turkuju, so pred meseci prvič poslali na testno 
plovbo. Prve potnike bo sprejela leta 2024. 

Konec junija so prvič prižgali motorje na velikanki in jo 
poslali na testno plovbo, ki jo je po poročanju medijev 
odlično opravila. Icon of the Seas lahko sprejme več kot 
7.500 potnikov in 2.350 članov posadke. Gre za največji 
vodni zabaviščni park na morju, ki ponuja šest toboganov, 
sedem bazenov in devet masažnih kadi, na krovu je več kot 
40 lokalov in drugih prizorišč za zabavo. Najbolj atraktivno 
prizorišče je pod veliko stekleno kupolo, ki se dviga nad 
palubo. Da bodo lahko gostje uživali v raznovrstnem izobilju, 
potrjuje tudi informacija o kar 28-ih različnih tipih namestitve. 

Icon of the Seas lahko sprejme več 
kot 7.500 potnikov in 2.350 članov 
posadke. Gre za največji vodni 
zabaviščni park na morju, ki ponuja 
šest toboganov, sedem bazenov in 
devet masažnih kadi, na krovu je več 
kot 40 lokalov in drugih prizorišč za 
zabavo.

Križarko so gradili dve leti 
Kot so poudarili pri Royal Caribbean International, ladjo 
poganjata utekočinjen plin in tehnologija gorivnih celic. 
Križarka, ki jo je kar dve leti vsak dan gradilo več kot 2.500 
delavcev, bo plula izključno po vzhodnih in zahodnih 
Karibih, njeno domače pristanišče pa je Miami.

A R M I N  S E J A R I Ć A R H I V  R O Y A L  C A R R I B B E A N  I N T E R N A T I O N A L

Ladja Icon of the Seas je naziv največje ladje za križarjenja »vzela« 
sestrski ladji Wonder of the Seas, ki so jo splavili lani. Ta meri tri metre 
manj in ima »le« 18 nadstropij. Ladjar Royal Caribbean International sicer 
s svojimi ladjami redno obiskuje tudi Koper.
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V evropskih pristaniščih ob 
polletju manjši pretovor
Pregled izbranih evropskih pristanišč pokaže, 
da se je negativni trend ladijskega pretovora iz 
prvega četrtletja nadaljeval tudi do sredine 
letošnjega leta. 

Pristanišča navajajo podobne vzroke: upad industrijske 
proizvodnje, zmanjšan uvoz iz Azije in vpliv ukrajinskega 
konflikta ter pešanje potrošniške porabe zaradi 
negotovosti in inflacije. 

Pri analiziranih pristaniščih so se količine zmanjšale pri 
praktično vseh blagovnih skupinah, izjema so avtomobili. 
Po dostopnih podatkih so se v dveh španskih ter v 
belgijskem pristanišču Antwerp-Bruges količine v prvem 
polletju znatno povečale. Razlog tiči v večji prodaji novih 
avtomobilov v EU v prvem polletju 2023 (+17,9 %), kjer 
imajo vedno večji delež kitajske znamke. Na večje količine 
avtomobilov pa so vplivala tudi zaostala naročila kupcev, ki 
so jih realizirali šele v zadnjem obdobju.

Ravenna

Trst

Benetke

Hamburg
Rotterdam

Barcelona

Valencia

-6,1 %

-3,2 %

-12,7 %

Antwerp-Bruges

-8,2 %

-12,3 %

+5,0 %

+22,9 %
+9,6 %

+64,7 %

Koper

-5,2 %

jan–jun 23 > 115.560

-3,4 %

-3,0 %

-4,7 %

-5,5 %
-5,5 %

skupni pretovor 
(sprememba 1H v letu 2023 glede na leto 2022)

Vir: Spletne strani pristaniških uprav.

Reka

-4,0 %

-8,9 %
brez tekočih tovorov

jan–jun 23 > 254.223

jan–jun 23 > 188.541

jan–jun 23 > 365.920

jan–jun 23 > 2.763.000

jan–jun 23 > 6.400.000
jan–jun 23 > 6.681.000

jan–jun 23 > 554.949

jan–jun 23 > 451.611
jan–jun 23 > 323.064

jan–jun 23 > 410.809

+15,0 %

jan–jun 23 > 1.820.000

R O K  Š T E M B E R G E R
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R A S T  I N  R A Z V O J

Dodatnih 315 frigo priključkov

Razstavljeni dvigali z ladjo v Egipt

Zaradi povečanih količin hlajenega tovora 
smo na prvem pomolu koprskega pristanišča 
zgradili deset dodatnih galerij za frigo 
kontejnerje. Pol smo jih namenu predali že 
aprila, uporabno dovoljenje za preostalih pet 
smo prejeli minuli mesec. V letošnjem letu smo 
število priključkov povečali za 595, trenutno 
jih je na kontejnerskem terminalu več kot 
1.000.  

Galerije, ki omogočajo skladiščenje kontejnerjev v 
petih vrstah, so priključene na novo transformatorsko 
postajo (TP-KT3). Ta objekt je sicer zgrajen dvoetažno 
in je globoko temeljen s piloti. Vgrajena ima tudi dva 
transformatorja, njuna skupna moč je 3.200 kVA. 
Na transformatorski postaji je postavljena manjša 
fotonapetostna elektrarna z močjo 10,8 kWp, ki bo na leto 
proizvedla 11.500 kWh električne energije. Na ta način 
bomo pokrili del lastne porabe transformatorske postaje, 
morebitni presežki električne energije pa bodo poslani v 
interno omrežje.

Konec julija smo razstavili dve mobilni dvigali, 
ki smo ju za pretovor generalnih tovorov 
uporabljali več kot 30 let. Prvo (Mannesmann) 
Demagovo je bilo izdelano leta 1985, drugo – 
Gottwaldovo – pa 9 let kasneje. Vsako od njiju je 
oddelalo več kot 25.000 delovnih ur.  

Gospodar mehanizacije in naprav Dražen Mlinarič s 
Terminala za generalne tovore, ki je s strojema upravljal 
in zato kot njun poznavalec sodeloval tudi pri demontaži, 
nam je povedal: »S tem strojem smo pretovarjali železo, 
kolute pločevine, les, aluminij, seno … bil je uporaben za 
vsako delo. Ni imel današnjih senzorjev in elektronike, zato 
je bil enostaven za popravilo. Odvisen je bil od tvojih rok ne 
pa od tehnologije. Rad sem delal z njim, ker je bil hvaležen 
za delo, a na koncu ga je prehitel EMŠO. Kosi za servis 
niso več dobavljivi, pa tudi nosilnost in doseg nista več 
zadostovala za današnje tovore in delo.«

Dvigali na poti v Egipt 
Manjši kosi (roki, cilindri, rezervni kosi) bodo na končno 
destinacijo potovali najverjetneje v kontejnerju, glavnino 
(osrednji del) razstavljenih dvigal pa je ladja konec avgusta 
odpeljala na pot v Egipt, kjer bo eno dvigalo še opravljalo 
naloge pretovora, drugo pa verjetno služilo za rezervne dele.

Pretovarjamo z osmimi dvigali
Rumeni mobilni dvigali sta naredili prostor novejši 
tehnologiji. Danes generalne tovore na obali pretovarjamo 

V uporabi tudi skladiščne površine na bloku 5000
Poleg skladiščnih površin za priklop hlajenih kontejnerjev 
smo v uporabo predali tudi skladiščne površine na bloku 
5000, ki smo jih prvič naredili v armirano-betonski 
izvedbi. Take rešitve smo že testirali in so se izkazale kot 
ustrezne, pa tudi stroški vzdrževanja so manjši.

z osmimi dvigali (3 so vpeta v tirnice, 5 pa je mobilnih 
na kolesih). Izkušena ekipa pretovarja in skladišči 
najrazličnejše tovore: kavo, sladkor, riž, papir, celulozo, 
magnezit, aluminij, profile, pločevino v vezih in kolutih, cevi, 
tirnice, belo tehniko, projektne tovore in številne druge. 
Blago je lahko v vrečah, zabojih, kartonih, balah, obojih, 
kolutih, vezih, sodih, na paletah, v “big-bagih” in drugih 
enotah.

Odvisen je bil od tvojih rok ne pa od 
tehnologije. Rad sem delal z njim, 
ker je bil hvaležen za delo, a na 
koncu ga je prehitel EMŠO.

M A R T A  M E R K U Z A ,  D A V I D  D O L H E R K R I S T J A N  S T O J A K O V I Ć

M A T E J A  D O M I N K O

Danes lahko naenkrat priključimo več kot 1.000 frigo kontejnerjev, v 
katerih potuje hitropokvarljivo blago (sadje, zelenjava) ali blago, občutljivo 
na velika temperaturna nihanja (zdravila).
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Uspešno pretovorili štiri transformatorje

Velik porast pretovora sadja in zelenjave

Konec prejšnjega meseca smo na terminalu 
za projektne tovore uspešno pretovorili en 
140-tonski in tri 170-tonske transformatorje, 
ki so že na poti proti Vietnamu. Tam jih bodo 
postavili na ploščad, kjer bodo služili vetrnemu 
polju na morju.   

Ker gre za tovor izrednih dimenzij in teže, smo morali 
pripraviti podroben načrt dviga tovora. Transformatorje 
smo pretovorili s pomočjo ladijskih dvigal, na ladji smo jih 
pričvrstili s posebnimi, na dno ladje zavarjenimi verigami. 
Da bi preprečili zdrs tovora med plovbo, smo tovor 
dodatno zavarovali s t. i. T-štoperji. Še pred nakladom 
transformatorjev na ladjo je uigrana luška ekipa z 
dvigalom preložila približno 60 velikih lesenih zabojev z 
različno opremo – hladilne sisteme, cevje, rezervne dele, 
konzervatorje ipd.

Vsak od transformatorjev težek več kot 300 ton
V vsakem od štirih transformatorjev slovenskega 
proizvajalca Kolektor Etra sta vgrajena dva pospeškometra, 
ki merita morebitne sunkovite premike tovora med 
transportom in prekladanjem. Prav zaradi občutljivosti 
transformatorjev so prevozi po cesti, ki jih je organizirala 
ekipa Comarka, potovali z manjšo hitrostjo. Ko jih bodo 
sestavili, bo vsak od transformatorjev tehtal več kot 300 
ton.

Minula sezona je bila na terminalu za hlajene 
tovore nadpovprečna, saj smo od lanskega 
septembra do junija letos zabeležili kar 35-% 
porast v primerjavi s prejšnjo sezono. 

Občutno večje količine smo beležili predvsem od aprila 
do julija (skoraj 60 % več kot lani), razlogov pa je več. 
Vremenske spremembe, pogoji pridelave, dodatne ladijske 
povezave z Egiptom pa tudi večje povpraševanje po 
izdelkih. 

Povečana količina krompirja in banan
V preteklem obdobju smo se soočali predvsem s 
povečano količino krompirja iz Izraela in Egipta, banan 
iz Južne Amerike in sveže zelenjave. Grozdja je bilo 
približno enako kot prejšnja leta. Precej več smo dobili 
tudi povpraševanja po pretovoru in zorenju banan. Da 
bi lahko odgovorili na potrebe in zahteve trga, smo že 
aprila povečali število frigo priključkov ter avgusta prejeli 
uporabno dovoljenje za dodatnih 315. Danes lahko 
ponudimo več kot 1.000 priključkov za hladilne kontejnerje. 

Še pred nakladom transformatorjev 
na ladjo je uigrana luška ekipa z 
dvigalom preložila približno 60 
velikih lesenih zabojev z različno 
opremo – hladilne sisteme, cevi, 
rezervne dele, konzervatorje ipd.

Povečuje se tudi pretovor preostalih vrst blaga v hlajenih 
zabojnikih (prehrambni in farmacevtski izdelki ter tehnično 
blago) prek kontejnerskega terminala – tako v uvozu kot 
izvozu. 

A R M I N  S E J A R I Ć 

M I L E N A  S L O B K O  J E R M A N 

J A N  K O C I J A N / C O M A R K 

J A K A  J E R A Š A

Transformatorji bodo v Vietnamu predvidoma konec septembra, nato jih 
bodo tam sestavljali približno tri mesece.

Od novembra do junija so skladišča ne terminalu za hlajene tovore polno 
zasedena. 
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Iz Vietnama v EU preko luke Koper

Prva kontejnerašica, ki jo poganja zeleni 
metanol

Na avtomobilski terminal smo v poletnih 
mesecih sprejeli prvo testno vozilo vietnamske 
avtomobilske znamke VinFast. Družbo VinFast 
je leta 2017 ustanovilo matično podjetje 
VinGroup, največja vietnamska zasebna 
poslovna skupina, ki posluje v tehnološkem, 
industrijskem, nepremičninskem in gostinskem 
segmentu.

VinFast je začel svoja električna vozila izvažati v Kanado in 
ZDA, temu naj bi sledila Evropa in ponosni smo, da so prav 
naše pristanišče izbrali za eno od vstopnih točk za ta tovor. 
Trenutna zmogljivost tovarne v Haiphongu predstavlja 
250.000 vozil na leto, do leta 2026 pa pričakujejo, da se 
bodo zmogljivosti povečale na 600.000 vozil na leto. V 
Severni Karolini, ZDA, podjetje gradi tovarno za oskrbo 
severnoameriškega trga z zmogljivostjo proizvodnje 
150.000 vozil na leto.

Prva vozila na evropskem trgu še letos
Leta 2022 je VinFast prodal 24.000 avtomobilov po vsem 
svetu, v prvi polovici leta 2023 je dobavil 11.300 električnih 
vozil, večinoma v Vietnamu, želijo pa doseči letni prodajni cilj 

Maersk je konec julija objavil novico, da je iz 
ladjedelnice v Južni Koreji izplula njihova prva 
kontejnerska ladja, ki jo poganja motor na 
dve vrsti goriva: na običajno gorivo in kar je 
pionirsko pri tem tudi tako imenovani “zeleni 
metanol” (bio-metanol, tudi e-metanol). Ladja 
bo plula v kontejnerskem servisu v Baltskem 
morju in lahko prevaža 2.100 TEU kontejnerjev. 

»Naš cilj je, da bi ta nizkoogljični pogon, ki poleg običajnega 
goriva z nizko vsebnostjo žvepla lahko uporablja tudi zeleni 
metanol, postal standard za vse naše ladje v prihodnosti,« 
so zapisali na Maersku. Do leta 2030 želijo prepeljati 25 
% kontejnerjev z uporabo »zelenih« goriv, do leta 2027 
pa bo polno operativnih že 25 ladij na tak pogon. Njihova 
kapaciteta se bo gibala od 2.000 TEU do 16.000 TEU. 
Prvih 19 takih ladij bo zaradi umika starejših zmanjšalo 
izpust toplogrednih plinov za kar 2,3 milijona ton na leto.

Sinjemodra Maerskova lepotica, ki še diši po sveži barvi, 
se je iz Seula odpravila na krstno plovbo na Dansko, kjer je 
tudi sedež ladjarja. Na slavnostni ceremoniji 14. septembra 
bodo v Kopenhagnu ladji določili tudi ime in jo za srečno 
plovbo tudi krstili, so nam zaupali iz Maerska.

50.000 avtomobilov. Prva vozila naj bi prišla na evropski trg 
še v tem letu. 

Julija odprli prvo skladišče na Hrvaškem
Sodobno skladišče v izmeri 12.000 m² se nahaja 20 
kilometrov stran od luke Reka, je Maersk objavil v 
novici. Gre za objekt, ki ga odlikuje skrb za okolje in 
zmanjševanje emisij toplogrednih plinov. Solarna streha 
in LED luči skrbijo za zmanjševanje porabe električne 
energije, s čimer ostajajo zvesti svoji usmeritvi, da 
do leta 2040 njihovo delovanje ne oddaja škodljivih 
izpustov. Maersk ima sicer v svojem portfelju 473 
skladišč po vsem svetu.

S A R A  M O R A T O

M A T E J A  D O M I N K O

E R M I N  H U R E M O V I Ć

W W W . M A E R S K . C O M 

VinFast je najnovejša blagovna znamka, ki jo med številnimi drugimi 
pretovarjamo skozi koprsko luko.
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Gostili smo ameriško direktorico za 
raziskave in razvoj v gospodarstvu 
Koprsko pristanišče je obiskala višja direktorica za 
raziskave in razvoj v gospodarstvu pri SCSP (Special 
Competitive Studies Project) Liza Tobin. Ameriško 
delegacijo sta sprejela predsednica uprave Luke Koper 
Nevenka Kržan in član uprave ter delavski direktor Vojko 
Rotar.

Liza Tobin, sicer strokovnjakinja za odnose na relaciji 
ZDA—Kitajska, je koprsko pristanišče obiskala v spremstvu 
gospodarskega atašeja na Veleposlaništvu ZDA v 
Ljubljani Onejina Wuja in začasne odpravnice poslov 
Melanie Arreage. Govorili so predvsem o politikah 
med Združenimi državami Amerike in Ljudsko republiko 
Kitajsko, gospodarski konkurenčnosti, o vplivih novih 
tehnologij in varnostnih vprašanj v povezavi s 5G 
tehnologijo. Predsednica uprave Nevenka Kržan je 

A R M I N  S E J A R I Ć R O K  Š T E M B E R G E R

Še naprej delujemo skladno z najvišjimi 
okoljskimi standardi

Ministrstvo za okolje, podnebje in energijo 
je Luki Koper za naslednja tri leta podaljšalo 
registracijo v sistemu EMAS (ECO - 
Management and Audit Scheme). Shema, 
ki smo jo v družbi vpeljali že leta 2010, 
predstavlja nadgradnjo sistema ravnanja z 
okoljem ISO 14001 in potrjuje, da podjetje 
deluje skladno z zakonodajo na področju 
okolja in posegov v prostor. 

Od drugih modelov in shem okoljskega vodenja se 
EMAS razlikuje po zahtevnosti, saj predpisuje višje 
standarde komuniciranja z javnostmi, periodičnega 
objavljanja okoljskih informacij, predvsem pa teži k 
odprtemu dialogu tako z zunanjo kot interno javnostjo. 
Pomemben element sistema je tudi delovanje, 
usmerjeno k stalnim okoljskim izboljšavam. Skladnost 
enkrat letno preverja neodvisna organizacija, npr. 
Slovenski institut za kakovost in meroslovje, ki se 
osredotoča predvsem na verodostojnost zbranih 
podatkov, medtem ko Ministrstvo za okolje vsake tri leta 
preverja skladnost z zakonodajo. V družbi vsako leto 
izdelamo tudi obširno okoljsko oz. trajnostno poročilo, 
ki obravnava vse vidike okoljskih, energetskih in drugih 
aktivnosti, ki jih družba vodi.  

Trajnostno poslovanje in koncept pametnega 
pristanišča 
»Obnovitev okoljske sheme potrjuje dolgoletna 
prizadevanja in skrb, ki jo družba namenja odnosu do okolja, 
s katerim je tesno povezana. Med temeljnimi usmeritvami, 

ki jim bomo sledili v prihodnjem obdobju, sta zagotovo 
trajnostno poslovanje in razvoj koncepta pametnega 
pristanišča, ki zajemata tako zeleni prehod kot digitalno 
preobrazbo,« je ob tej priložnosti poudarila predsednica 
uprave družbe Luka Koper Nevenka Kržan in dodala, da 
smo ponosni na ta dosežek, saj je Luka Koper eno redkih 
evropskih pristanišč, ki se ponaša s standardom EMAS.  

M A R I N A  J E L E N D E N I S  Z U P A N

ob tem delegaciji predstavila organizacijo in delovanje 
pristanišča ter rezultate poslovanja v preteklem letu. Po 
zaključku so si gostje ogledali še pristanišče.
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Luški delavci pomagali po ujmi 

Številni zaposleni so zavihali rokave in se takoj po neurju 
odpravili na teren pomagat kot prostovoljni gasilci, 
bolničarji ali prostovoljci. Drugi so prispevali v enega od 
skladov za pomoč prizadetim v poplavah, od koder se 
črpa prepotrebna finančna pomoč za okrevanje prizadetih 
območij. Solidarnost in pomoč je že v prvih dneh po neurju 
izkazala tudi družba Luka Koper, ki je prek Uprave RS za 
zaščito in reševanje donirala več kosov različne opreme, 
v tem času pa podprla tudi številne druge dobrodelne 
iniciative. V prihodnjih dneh bo sprejela tudi odločitev o 
višini sredstev, ki jih bo namenila v skupni Sklad za obnovo 
Slovenije. Solidarnostno akcijo sta sprožila tudi Svet 
delavcev Luke Koper in Sindikat žerjavistov pristaniških 
dejavnosti, ki sta zaposlene v družbi pozvala k donaciji od 
plače. Zbrana sredstva bodo po zaključku zbiranja sredstev 
prek humanitarnih organizacij nakazali pomoči najbolj 
potrebnim.

Neurjem se nismo izognili niti v pristanišču
Vroči julijski dnevi nam bodo še posebej ostali 
v spominu tudi zaradi neurij z močnim vetrom 
in obilnimi padavinami, ki niso prizanesla niti 
koprskemu pristanišču. Največ težav je tramontana 
s sunki vetra, ki so dosegali hitrost tudi do 
144 kilometrov na uro, povzročala ladjam na 
kontejnerskem terminalu. V slabem tednu smo 
zabeležili kar dva izredna dogodka, v katerih sta se 
ladjama Maersk Houston in Xin Beijing potrgale 
privezne vrvi, veter je eno od ladij s krmo zasukal 
proti južni strani prvega bazena. V reševanje so 
se vključile mešane ekipe tako na kopnem kot na 
morju, na vodi so bili ključni vlačilci družbe Adria-
Tow, ki so ladjo obakrat potisnili nazaj ob obalo 
kontejnerskega terminala in jo tam stabilizirali.

V prvem tednu avgusta so številna območja po Sloveniji zajela ekstremna neurja 
z nadpovprečno količino dežja in rekami, ki so zato prestopale bregove ter na 
svoji poti poplavljale in uničevale infrastrukturo. Luški delavci niti tokrat nismo 
razočarali in smo pomoč ponudili ljudem, ki so utrpeli uničenje bivališč, podjetij in 
druge imovine, nekateri so čez noč ostali brez doma.

Pomoč na prizadetih območjih so in jo še nudijo prostovoljci, 
med njimi so iz naših vrst tudi prostovoljni gasilci, bolničarji 
in prostovoljni gasilci Luke Koper (v objektiv smo ujeli nekaj 
naših sodelavcev iz vseh treh skupin). Odstranjevali so 
blato in naplavine, čistili domove, ulice in proizvodne obrate, 
razdeljevali pakete pomoči, nudili psihosocialno podporo in 
opravljali številna druga dela.

M A R I N A  J E L E N A N D R E J A  A K S E N T I Ć ,  M A T E J A  D O M I N K O

L U Š K I  G L A S N I K  2 0 2 3 / 0 9   1 5
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»Vse je v kvaliteti življenja in iskanju srečnega ravnovesja med delom, 
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Philip Green
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Športni klubi vabijo otroke k 
vpisu v novo sezono

Nogometni klub FC Koper
 Nogometni klub FC Koper vabi otroke, rojene od leta 2015 do vključno 2018, k vpisu 
v svojo nogometno šolo, kjer poleg športnega udejstvovanja skrbijo in podpirajo tudi 
šolsko izobraževanje mladih nogometašev.

VPIS in več informacij
spletna stran: www.fckoper.si/nogometna-sola
info@fckoper.si ali 05 908 53 80

Rokometno društvo Koper
Rokometno društvo koper vabi dečke, rojene od leta 2011 do vključno 2014, da se jim 
pridružijo na treningih. 

VPIS in več informacij
Spletna stran: www.rd-koper.si 
info@rd-koper.si ali 031 611 560 (Uroš Rapotec)
Informacije za dečke, rojene do vključno leta 2014, najdete na strani društva Mini 
rokomet na osnovnih šolah ( http://www.rd-koper.si/rokometna-sola/).

Odbojkarski klub Luka Koper
Odbojkarski klub Luka Koper vabi deklice (letnik 2011 in mlajše) k vpisu v mini in malo 
šolo odbojke.

VPIS in več informacij
spletna stran: www.ok-koper.si/
info@ok-koper.si ali 031 739 075 (Tjaša)

Teniški klub Luka Koper 
Teniški klub Luka Koper vabi otroke in mladino v celoletno teniško šolo. Vadba 
je namenjena predšolskim otrokom od petega leta dalje, osnovnošolcem ter 
srednješolcem. Treningi so dvakrat tedensko po eno uro na igriščih ŠRC Bonifika v Kopru.

VPIS in več informacij
spletna stran: www.teniskoper.com  
tk.koper@siol.net ali 040-301-250 oz. 031-353-145


